
2013D14094 Lijst van vragen 

Nr Vraag 

1 Bestaat er voldoende draagvlak bij alle betrokken overheden 
voor de verdere doorontwikkeling van RRAAM volgens de lijn 
die bestuurlijk is gekozen? 

2 Is het aannemelijk om te veronderstellen dat de ontwerp 
rijksstructuurvisie voor het RRAAM-gebied op korte termijn 
ruimte biedt voor opwaardering van de bestaande Hollandse 
Brug en een definitief besluit over aanleg van de IJmeerver-
binding op de lange baan schuift? Zal de ontwerp structuurvi-
sie op de lange termijn wel de mogelijkheid bieden voor de 
aanleg van een IJmeerverbinding? 

3 Hebben alle betrokken overheden een voorkeur voor het op 
de lange baan schuiven van het besluit over de IJmeerverbin-
ding? 

4 Op welke wijze zal de onzekerheid over de besluitvorming 
over de IJmeerverbinding, die optreedt doordat deze wordt 
gekoppeld aan de feitelijke groei van Almere, invloed hebben 
op de realisatie van de groeidoelstelling van Almere? 

5 Op welke termijn komt het moment in beeld dat tot besluit-
vorming inzake de aanleg van een IJmeerverbinding kan 
worden overgegaan en aan welke factoren moet worden 
voldaan om tot positieve besluitvorming over de IJmeerver-
binding te komen? 

6 Wat zouden de maatschappelijke kostenbatenverhoudingen 
van de vier infrastructuuralternatieven zijn als het Programma 
Hoogfrequent Spoorvervoer geen onderdeel van het 
Hollandse Brugalternatief is, uitgaande van de scenario’s 
Global Economy en Regional Communities? 

7 Wat is de waarde van andere factoren dan reistijd (zoals 
comfort en integratie van Amsterdam en Almere) in de 
maatschappelijke kostenbatenanalyse voor de IJmeerverbin-
ding? 

8 Welke andere kanttekeningen, naast de drie belangrijkste die 
in de voortgangsrapportage worden genoemd, heeft het 
Centraal Planbureau geplaatst? 

9 Wat wordt gedaan met de adviezen, opmerkingen en 
aanbevelingen van het Advies College van Rijksadviseurs? 

10 Kan worden verondersteld dat in de ontwerp rijksstructuurvi-
sie voor het RRAAM-gebied de bouw van 60.000 woningen 
wordt opgenomen en dat die opgave zal worden gerealiseerd 
door middel van een organische en op vraag gerichte 
aanpak? 

11 Kan worden verondersteld dat er wordt begonnen met het 
ontwikkelen vanuit het centrum van Almere en in de 
bestaande gebieden rondom de vervoers-as (A6 en spoor), 
alvorens nieuwe gebieden worden ontwikkeld? Zo ja, kan de 
gemeente Almere instemmen met deze keuze? 

12 Welke woningbouwprojecten zullen deel uitmaken van de 
eerste fase van RRAAM en welke woningbouwprojecten 
zullen pas op lange termijn (na 2025) worden gerealiseerd? 

13 Is het uw uitgangspunt dat Amsterdam en Almere dienen te 
integreren tot een samenhangend stedelijk gebied? 

14 Wanneer wordt door het RRAAM-werk een voorkeur 
uitgesproken voor één van de onderzochte alternatieven? 
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15 a. Kan, gezien het vermelde dat de nadruk op «het publieke» 
van publiek-private samenwerking zou moeten liggen omdat 
er geen positieve business case te maken valt én dat het niet 
verstandig is de infra- en projectontwikkeling in één contract 
te combineren, er wel een positieve business case worden 
gemaakt als die contracten wel worden gecombineerd? 
b. Waarom is het niet verstandig om de infra- en projectont-
wikkeling in één contract te combineren? 

16 Is het mogelijk om vooruitlopend op een getemporiseerd 
besluit over een IJmeerverbinding, met de aanleg te starten 
van een nieuwe OV-verbinding naar IJburg die later kan 
worden doorgetrokken naar Almere? 

17 a. Zijn er stappen genomen op het gebied van de Marker 
Wadden? 
b. Zo ja, welke stappen zijn dat? 
c. Zo nee, wanneer worden stappen hierin verwacht en hoe 
wordt de Kamer daarin betrokken? 

18 Kan er een meer concrete onderbouwing worden gegeven 
van de wijze waarop de organische groeistrategie gecombi-
neerd kan worden met de ambitie van een gezonde, 
duurzame en evenwichtige groei? 

19 Wat zijn de implicaties van de keus voor de aanleg van de 
Marker Wadden voor de drie verschillende alternatieven voor 
de oplossing van de ecologische problemen in het Marker-
meer en IJmeer? 

20 Wat zijn de voor- en nadelen van de verschillende varianten 
voor de ecologische kwaliteitsimpuls en aan de hand van 
welke criteria worden deze afgewogen? 

21 Is er inmiddels al zicht op de aanvullende financiering door 
regionale en private partijen die nodig is om de ontwikkeling 
van de Marker Wadden mogelijk te maken? 

22 Kan er worden verondersteld dat ook het aspect recreatie een 
integraal onderdeel vormt van de structuurvisie RRAAM? 

23 Welke gevolgen heeft de toewijzing van de Floriade aan 
Almere exact voor RRAAM? 

24 Wat zijn de implicaties van het temporiseren van het project 
Openbaar Vervoer Schiphol Amsterdam Almere Lelystad 
middellange termijn op het project RRAAM? 

25 Is het mogelijk om een koppeling te realiseren tussen de 
departementale begroting en het project RRAAM, zodat de 
financiële implicaties van het project inzichtelijk worden? 

26 In welke maand van 2013 kan Kamer de ontwerp rijksstruc-
tuurvisie voor het RRAAM-gebied verwachten? 

27 Zijn de toprisico’s ook in kosten uit te drukken, zowel voor het 
nemen van beheersmaatregelen als na het nemen van 
beheersmaatregelen? 

28 Wat zijn de mogelijkheden voor gebiedsontwikkeling en 
woningbouwontwikkeling in gemeenten direct rond het 
RRAAM-gebied? 
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